



IOM International Organization for Migration



International Dialogue on Migration

Diaspora Ministerial Conference, Geneva, 18-19 June 2013

نبذة تعريفية عن وزير شئون المغتربين في الجمهورية اليمنية

مجاهد مجاهد القهالي, من مواليد عام 1950, من أسرة ذات صلة بالعمل الاجتماعي وقد تولى العديد من المناصب العسكرية وكان صاحب تأثير في هذا القطاع. في نوفمبر 2011 تشكلت حكومة الوفاق الوطني وكان أبرز وزرائها حين عين وزيراً لشئون المغتربين. عمل خلال هذه الفترة على إنجاز العديد من الخطوات الإصلاحية ومنها:

- 1- إعادة هيكلة الوزارة بما يتناسب مع المهام المناط بها
- 2- إلغاء الرسوم غير القانونية التي كانت تجبى على المغتربين
- 3- أنشأ عدد من مكاتب الرعاية مثل إقامة ملحقيات فنية لرعاية المغتربين في بلدان الاغتراب
- 4- فتح مكاتب للوزارة في المنافذ البرية والبحرية والجوية
- 5- حصل على اعتماد مالي لدعم الأنشطة الثقافية والرياضية الخاصة بشباب الجاليات في الخارج

Bio on Yemeni Minister of Immigrants' Affairs

Mujahed Mujahed Al-Quhali, born in 1950 in a socially active family. He had served effectively in a multitude of military posts. General Mujahid Al-Quhali was called to serve as the Minister of Immigrants' Affairs in the Government of National Unity formed in November 2011. He made tremendous reforming achievements within this period, inter alia:

- 1- Restructuring the Ministry to conform with the duties assigned to it;
- 2- Abolishing the illegal fees that used to be collected from expats;
- 3- Establishing technical attaches within the diplomatic delegations abroad for protecting the expats;
- 4- Establishing offices for the Ministry in all the border outlets;
- 5- Obtaining state funding allocation in support of athletic and cultural activities for Yemeni communities abroad.